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Zápis č. 14/(24‐27) 309  
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 22. dubna 2025, 14:00 hodin  
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519  

  
Přítomni:  Cigánek, Diviš, Kalina L., Kalina M., Kouřilová, Krouská, Obruča, Pacasová, Pořízka, Přibyl, 

Přikryl, Řeháková, Sedláček, Vespalec.  
Omluveni:   Švec.  
Hosté:   Dzik, Hladík, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program:  

1. Zahájení zasedání  
2. Informace od vedení FCH VUT  
3. Plán realizace Strategického záměru pro rok 2025 
4. Zpráva o plnění Strategického záměru za rok 2024 
5. Různé 

 
  
AD 1) Zahájení zasedání  
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Navržený program byl zaslán členům AS FCH 
elektronicky; k navrženému programu neměl nikdo připomínky.   
Hlasování:  

Pro: 14  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen v navržené podobě.  
 
Zápis z 308. zasedání byl členům Akademického senátu zaslán; členové AS neměli připomínky. Zápis 
je k dispozici na obvyklém místě. 
Hlasování:  

Pro: 14  
Proti: 0  
Zdržel se: 0 

Zápis ze zasedání č. 308 byl schválen.  
 
 AD 2) Informace od vedení  

Děkan, prof. Veselý:  
 Prezentoval  podrobnou  analýzu  počtu  přihlášených  studentů  do  bakalářského  studia  po 

prvním kole přijímacího řízení, a to dle jednotlivých studijních programů, státní příslušnosti 
uchazečů apod. Prezentováno bylo také meziroční srovnání a srovnání v rámci VUT. Výsledky 
bohužel neodpovídají nárůstu demografické křivky; nyní bude třeba pokusit se zjistit důvody 
tohoto neúspěchu.  

Data  k analýzám  jsou  ještě  podrobnější;  vše  bude  uloženo  na  sdílený  disk  pro  případné 
podrobnější prozkoumání. 

 Navrhovaná  opatření  na  podporu  VaV:  Jak  již  bylo  diskutováno  na  dřívějších  zasedáních, 
zaznamenává  fakulta  klesající  podíl  financování  z účelových  prostředků  i  pokles  v počtu 
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publikací.  Proto  vedení  připravilo  návrh  motivačního  systému  pro  podporu  VaV  činnosti; 
zejména se jedná o: 

o Vyhlášení  Ceny  děkana  za mimořádné  vědecké  výsledky  (bude  9  kategorií;  systém 
bude vycházet z rektorátního konceptu; tedy se bude výrazně lišit od předešlých let). 

o Podpora  podávání  kvalitních  projektových  přihlášek  (bude  zahrnovat  podporu  ve 
formě odměny pro autora projektu, který sice nebyl přijat k financování, ale byl kladně 
hodnocen  a  také  finanční  podporu  pro  výzkumnou  skupinu  na  podporu  přípravy 
projektu GAČR). 

Pro  letošní  rok  se počítá  s tím,  že podpora pro podávání  kvalitních projektových přihlášek 
bude financována z prostředků navrácených z excelentního fondu. 

 Dále se připravuje rozhodnutí děkana pro motivační stipendijní projekt pro zapojení studentů 
bakalářských studijních programů do výzkumné činnosti fakulty, tzv. ChemTalent. 

 Do 1. 5. 2025 probíhá připomínkování Stipendijního řádu VUT. 

 Akademickému senátu FCH VUT bude v nejbližších dnech předložena Výroční zpráva FCH za 
rok 2024, a to před grafickým zpracováním. Bude se jednat o dokument ve wordu; tedy není 
třeba opravovat veškeré typografické nepřesnosti. 

 Jednání o rozpočtu: 29. 4. proběhne jednání s řediteli; následovat bude neformální setkání 
s Ekonomickou komisí AS FCH u děkana (dohodnutý termín je 6. 5. ve 14.30 hodin), potom 
bude rozpočet oficiálně předložen Akademickému senátu.  

 Předseda EK AS FCH VUT doc.  Sedláček požádal o předložení  zprávy o hospodaření  za  rok 
2024, aby mohly být oba dokumenty projednány současně z důvodu větší přehlednosti ‐ tak, 
jako se to dělalo v posledních několika letech. 

 Seznámení s časovým plánem akademického roku 2025/2026: Ve srovnání s předešlým rokem 
je zde několik změn (v souboru vyznačeny červeně); zejména se jedná o termíny související se 
schvalováním  VŠKP.  Některé  termíny  jsou  vynuceny  přechodem  na  nový  IS,  některé  jsou 
flexibilní  (např. můžeme  se  rozhodnout,  zda  garant  SP  bude  schvalovat  téma  pouze  před 
registrací studentů nebo i po ní; prof. Obruča navrhuje, že garant by měl schvalovat i finální 
verzi). Další novinkou  je  to,  že VŠKP se nebudou  tisknout, ale budou se odevzdávat pouze 
elektronicky  (výjimkou  jsou  dizertační  práce);  u  SZZ  budou  členům  komisí  k dispozici 
notebooky. K položce „Prezentace výzkumných skupin pro potenciální uchazeče o doktorské 
studium“  byla  vznesena  připomínka,  že  by  měla  být  opravena  terminologie:  „výzkumné 
skupiny“ nahradit např.: „Prezentace možných témat pro potenciální….“. 

 
AD 3) Plán realizace Strategického záměru pro rok 2025 

Dokument  byl  členům  Akademického  senátu  předložen  ve  standardní  předkládací  lhůtě,  po 
projednání na úrovni rektora a vedení VUT. Na základě analýz byly identifikovány problémy a navržen 
postup, jak je řešit. 

Připomínky  jednotlivých  členů  jsou  ve  sdíleném  souboru  a  byly  postupně  projednány.  Zejména 
proběhla diskuze o následujících položkách: 

 Bod  1.1.2:  „Do  předmětu  Diplomový  seminář  a  Bakalářská  práce  zavést  informace  o  AI“: 
Informace již zavedeny byly; tedy lépe naformulovat. 

 Bod 1.4.1: Více zkonkretizovat. 
 Bod 1.5.8: „Rozvíjet jazykové kompetence doktorandů zavedením nového předmětu Writing 

for Publication…“ – nejedná se o nový předmět; je tedy třeba bod přeformulovat. 
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 Bod 3.1.7: „Vytvořit pozici koordinátora aktivit pro střední školy“ – Bude se jednat o novou 
osobu?  Odpovídá  proděkanka,  doc.  Vašinová  Galiová:  Ano,  potřebujeme  osobu,  která  se 
tomuto tématu bude věnovat velmi intenzivně, bude komunikativní a zejména bude dobře 
znát fungování výuky na středních školách. 

 Formální a některé formulační doporučení jsou uvedeny přímo v dokumentu. 
Nikdo  neměl  další  dotazy  ani  připomínky;  předseda AS  FCH požádal  o  hlasování  k projednanému 
dokumentu: 
Hlasování:  

Pro: 14  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Akademický senát AS FCH VUT projednal dokument Plán realizace Strategického záměru pro rok 
2025. 

 

AD 4) Zpráva o plnění Plánu realizace Strategického záměru za rok 2024 

Dokument byl členům Akademického senátu předložen ve standardní předkládací lhůtě; konkrétní 
připomínky jednotlivých členů jsou ve sdíleném souboru a byly postupně projednány.  

Zejména proběhla diskuze o následujících bodech: 
 Bod 1.1.4: nejasná formulace. 
 Bod 1.1.8: Upřesnit, že projekt NPO Green Deal je univerzitní projekt, na kterém se fakulta 

podílí. 
 Několik formálních úprav je navrženo přímo v dokumentu. 

Nikdo  neměl  další  dotazy  ani  připomínky;  předseda AS  FCH požádal  o  hlasování  k projednanému 
dokumentu: 
Hlasování:  

Pro: 14  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Akademický senát AS FCH VUT projednal dokument Zpráva o plnění Plánu realizace Strategického 
záměru za rok 2024. 

 

 

AD 4) Různé 

Doc. Diviš: 
 Dává ke zvážení, zda by nebylo vhodné pořídit hasící deky do laboratoří.  Reaguje tajemník: 

Nejdříve je nutno posbírat informace, zjistit, pro koho by to bylo vhodné, velikosti atd. 

Doc. Sedláček: 
 Na  zasedání  AS  VUT  dne  6.  5.  2025  bude m.  j.  představen  harmonogram  voleb  a  budou 

diskutovány  další  podrobnosti  k připravovaným  volbám.  S ohledem  na  to  je  třeba  počítat 
s tím, že bude nutné jmenovat fakultního zástupce do volební komise; tedy bude dobré při 
plánování dalších zasedání AS FCH VUT vzít v úvahu i tyto skutečnosti. 

Prof. Vala: 
 Upozornil,  že  v rozvojové  složce  DKRVO  (tj.  ta,  která  počítá  hrubý  vědecký  výkon)  FCH 

zaznamenala pokles o 65 %. I proto je třeba věnovat zvýšenou pozornost této skutečnosti a 
zejména vyvinout maximální úsilí, abychom tento trend zvrátili. 
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Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze. Termín dalšího zasedání je stanoven na 20. 5. 2025 
ve 14:00 hodin.  

Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.   
 
Brno, 24. 4. 2025  
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková   
   
  
.....................................                          ..…………………………………….  
     Ing. Jiří Přibyl                      prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D.  
 předseda SK AS FCH                           předseda KAP AS FCH  

  
  ………………..…………………….  
  doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D.  
         předseda AS FCH  


